
Обраћање  супервизора  за  Брчко  Мајкла  Скенлана  поводом
Дана Дистрикта Брчко

Свечана сједница Владе Дистрикта поводом обиљежавања
21. годишњице Брчко Дистрикта БиХ, Брчко, 8. марта 2021.

Господине  градоначелниче,  замјениче  градоначелника,  предсједниче  и  допредсједниче  Скупштине,
челници заједнице Брчко Дистрикта, сви грађани Дистрикта који нас гледате,

сретан вам Дан Брчко Дистрикта, а грађанкама Брчког желим сретан Међународни дан жена.

Данас нећу да одржим слављенички говор. Сачуваћу то за сљедећу годину, када за то буде разлога.

Слављенички говор хвали пословне инвестиције, достигнућа у инфраструктури и одличној јавној управи
која служи грађанима. Биле би то ријечи похвале за оне који су обезбиједили добро управљање, фискалну
одговорност и капитална улагања који су та достигнућа омогућили.

Нема сумње да су Брчком дати ресурси да постигне такве резултате.

Високи представник додијелио је Брчком посебан коефицијент који доноси десетине милиона КМ, које
иначе не би добило. Донатори осигуравају милионе евра за пројекте, а недавно су међународни партнери
осигурали да Брчко добије и свој дио унутар ММФ-ових и ЕУ-ових великих пакета финансијске подршке.

Подразумијевало  се  да  ће  Брчко  та  средства  да  искористи  за  изградњу успјешног  живота  за  све  у
Дистрикту, искористивши независност у доношењу одлука која му је дата Коначном арбитражном одлуком
да  осигура  добро  управљање  и  искористи  стратешки  економски  положај  тако  што  ће  да  привуће
инвеститоре. Укратко, Брчко је требало да буде модел онога што је могуће у овој земљи.

Као што сам рекао у својој  јучерашњој изјави за јавност,  налазите се на раскрсници да надокнадите
пропуштено у  посљедњих десет  година.  У  протеклих 18  мјесеци је  било неких позитивних корака –
успостављање јавног регистра примања јавних службеника, усвајање новог Закона о буџету и Закона о
удружењима и  фондацијама,  што  доводи до  толико  потребне  транспарентности  у  кориштењу јавних
средстава у Дистрикту.

https://www.ohr.int/%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d1%9b%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d1%81%d1%83%d0%bf%d0%b5%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%b7%d0%be%d1%80%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d1%87%d0%ba%d0%be-%d0%bc%d0%b0%d1%98%d0%ba%d0%bb%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d1%9b%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d1%81%d1%83%d0%bf%d0%b5%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%b7%d0%be%d1%80%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d1%87%d0%ba%d0%be-%d0%bc%d0%b0%d1%98%d0%ba%d0%bb%d0%b0/


Али то није довољно. Градити просперитетно Брчко не значи бирати као са шведског стола – све реформе
морају да се проведу и то коректно, транспарентно и брзо ако се Дистрикт жели извући са мјеста у које је
дубоко потонуо након десет година лоше владавине и лошег управљања издашним јавним средствима.

Разговарао сам појединачно са готово свима у овој сали, као лидерима Дистрикта, тако да нема нејасноћа
око тога шта је потребно учинити. Зато је вријеме да се свако од вас посвети јавном добру, као што сте ме
сви увјеравали да хоћете.

У супротном, помоћ у ресурсима неће моћи да се настави. Јер уколико се та великодушна помоћ не користи
онако како је предвиђено, било би неодговорно да је и даље пружамо.

Али нећемо ми бити ти који ћемо бити одговорни за такав епилог. Бићете то ви, или барем они који одлуче
да не служе јавности.

Усвајање још овог мјесеца Закона о сукобу интереса у тренутном облику, који је у складу са стандардима
ЕУ, и нама и јавности биће један од знакова да ли треба да останемо опредијељени за помоћ Дистрикту.

Ако буде тако, онда ћу сљедеће године имати разлога да одржим слављенички говор за Дан Дистрикта. То
је могуће, таленти постоје, али само ако дјелујете одмах.

Хвала.


